
Zápis z jednání AS FI dne 30. 6. 2023

konaného prezenčně

Přítomní členové zaměstnanecké komory senátu (7/8)

Vlastislav Dohnal, Ivana Černá, Barbora Kozlíková, Michal Kozubek, Vojtěch ehák, David
Šafránek, Tomáš Pitner

Přítomní členové studentské komory senátu (3/4)

Daniel Rozehnal, Veronika Burgerová, Martin Macák

Omluveni

Jan Strejček, Jakub Balabán

Hosté

Ji í Zlatuška - děkan, Ji í Barnat, Simona Davidová, Ji í Chmelík, Jan K etínský, Pavel Matula,
Petr Matula, Radek Ošlejšek, Petr Sojka, David Svoboda a další hosté.

Senát je usnášeníschopný: 10/12

P edseda senátu navrhl změnu po adí jednání a nechal hlasovat o následujícím programu.
P ítomní jednomyslně souhlasili.

Program:

1/ zpráva o činnosti senátu,

2/ podmínky pro p ijímání do studia,

3/ výroční zpráva o činnosti a výroční zpráva o hospoda ení fakulty p edložené děkanem,

4/ různé.

Podklady jsou dostupné zde:

https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2023/podklady_pro_zasedani_2023-06-30/

https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2023/podklady_pro_zasedani_2023-06-30/


Průběh jednání:

1/ zpráva o činnosti senátu

P edseda senátu stručně zprávu p edstavil. V diskuzi nebyl žádný p íspěvek.

2/ podmínky pro přijímání do studia

Proděkan Pavel Matula shrnul stručně změny týkající se těchto 3 dokumentů:

- Bakalá ské studium 2024/2025 - Kritéria pro p ijetí ke studiu na FI MU
- p idána nová podmínka u TSP (uchazeč musí dosáhnout v numericko-analytickém

testu výsledek, který bude mezi 25% nejlepších v rámci MU), která má zvýšit váhu
výsledku uchazeče v testu numericko-analytického myšlení. Nap . letos bylo na
základě TSP p ijato cca 300 studentů, dle nových kritérií by to bylo cca 50.

- dochází k up esnění některých bodů, jejichž cílem je vyjasnění formulací, které
generovaly otázky ze strany uchazečů,

- změny související s elektronizací procesů.
- Navazující magisterské studium 2024/2025 - Kritéria pro p ijetí ke studiu na FI MU

- upraveny formulace týkající se podoby testu. Není nyní specifikováno,zda
výsledky testu se budou vyplňovat na papír nebo elektronicky (formu testu
nepovažujeme za kritérium pro p ijetí a budoucímu vedení to dává volnost v tom,
jak test technicky provést).

- změny související s elektronizací procesů,
- u učitelství je škrtnuto slovo "obvykle", které některé uchazeče mátlo.

- Společný magisterský program Digitální lingvistika

Usnesení:
Akademický senát FI MU schvaluje návrh děkana na podmínky pro přijetí ke studiu pro ak. rok
2024/2025 v programech uvedených v podkladech.

Hlasování: pro 10, proti 0, zdržel se 0.

3/ výroční zpráva o činnosti a výroční zpráva o hospodaření fakulty předložené děkanem

Zprávu o hospoda ení děkan nekomentoval, protože byla senátu prezentována v b eznu 2023.
Děkan p edstavil p edloženou zprávu o činnosti.



Diskuze:

Byly položeny následující otázky:

- V. Dohnal: Zpráva obsahuje taxativní výčet dosažených úspěchů. Chybí vyhodnocení,
jak se fakulta vyvíjela resp. jaký zaznamenala v roce 2022 posun v konkrétních číslech
nap . počet zaměstnanců apod. Zda naplnila vizi pro rok 2022.

- I. Černá: Jaké konkrétní kroky vedení p ijalo v souvislosti se závěry Informatics Europe a
co už se nechá k ešení novému vedení?

- M. Kozubek: Ve zprávě chybí srovnání vývoje vědy a výzkumu i výuky s p edchozími
lety. Je zvykem, že se ve zprávě o činnosti vždy tato data prezentovala.

- V. ehák: Ve zprávě postrádám shrnutí a naplnění vize fakulty pro rok 2022.
- V. Dohnal: Jaký byl vývoj v počtu zaměstnanců? Zpráva za rok 2021 uvádí 230

p epočtených FTE a za rok 2022 uvádí 237 p epočtených FTE.
- V. Dohnal: Podle zprávy o hospoda ení bylo hospoda ení fakulty deficitní - resp. byl

čerpán FPP. Jaká byla skladba čerpání fondu a jsou p edpoklady pro snížení čerpání
FPP?

Děkan reagoval souhrnně na všechny položené dotazy:

- Nelze mluvit o deficitním hospoda ení v roce 2022. Na straně p íjmů byly zdroje z fondů,
konkrétně FPP. K možnostem snížení čerpání FPP se nevyjád il.

- Vyjad ovat se k vizi fakulty a jejím plnění není p edmětem zprávy o činnosti.
- Veškeré porovnání a analýzy jsou na webu univerzity k nahlédnutí. Kromě toho byly stav

fakulty a její vize široce diskutovány p i nedávné volbě děkana.

V. ehák: Ano, data jsou uvedena jinde, ale senátu by měla být p ehledně p edložena.

- Úkoly vyplývající ze závěrů zprávy Informatics Europe bude ešit až nové vedení. Staré
vedení je nebude navrhovat. Návrhy na změnu nebyly krátkodobého charakteru.

Dále děkan poukázal na fakt, že původně avizovaný program senátu obsahoval bod “zpráva o
hospoda ení”. Zprávu o činnosti p edložil v časové tísni. P edseda senátu se za chybu v
programu omluvil, ale poukázal na dubnové osobní jednání s děkanem, kde se dohodli na
rámcovém termínu senátu s projednáním “zprávy děkana za rok 2022” během června 2023.

Děkan zprávu o činnosti stáhl z jednání, p edložil novou zprávu s žádostí o projednání v termínu
15.-30.7. a z jednání odešel. Nově p edložená zpráva je zde:
https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2023/podklady_pro_zasedani_2023-07-15_30/vyrocni-zp
rava-o-cinnosti-2022.pdf

https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2023/podklady_pro_zasedani_2023-07-15_30/vyrocni-zprava-o-cinnosti-2022.pdf
https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2023/podklady_pro_zasedani_2023-07-15_30/vyrocni-zprava-o-cinnosti-2022.pdf


4/ různé

- Senát projednal zprávu o hospoda ení za rok 2022.

Usnesení: Akademický senát FI MU schvaluje předloženou zprávu o hospodaření za rok 2022.

Hlasování: pro 10, proti 0, zdržel se 0.

- Plán na doplnění členů volební komise AS FI a vyhlášení doplňovacích voleb bude
p edložen nejpozději v zá í, v souvislosti s plánovaným zapojením V. eháka a B.
Kozlíkové ve vedení fakulty.

- Termín červencového jednání senátu - p ítomní senáto i souhlasili s jednáním senátu ve
formě diskuzního fóra IS s hlasováním v aplikaci e-volby IS v termínu 15.-30.7.

Zapsala: Jana Baná

Schválil: V. Dohnal


